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نشست خبری ظریف و موگرینی ؛ آغاز دور جدید گفتگوهای سطح بالا در آینده نزدیک

وزیر امور خارجه گفت: امروز تصمیم گرفتیم یک دور جدید از گفتگو را بین ایران و اتحادیه اروپا شروع کنیم، بر اساس

روشی که اتحادیه اروپا دارد، این را گفتگوهای سطح بالا خواهیم گفت و نه دیگر انتقادی و نه جامع، بلکه گفتگوهای

سطح بالا خواهیم گفت.

همشهری آنلاین:وزیر امور خارجه گفت: امروز تصمیم گرفتیم یک دور جدید از گفتگو را بین ایران و اتحادیه اروپا شروع کنیم، بر
اساس روشی که اتحادیه اروپا دارد، این را گفتگوهای سطح بالا خواهیم گفت و نه دیگر انتقادی و نه جامع، بلکه گفتگوهای

سطح بالا خواهیم گفت.

به گزارش خبرگزاری صدا و سیما ، محمدجواد ظریف پس از دیدار با مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در نشست خبری
مشترک با موگرینی افزود: این گفتگوها در آینده نزدیک در سطح معاونان وزارت امور خارجه و معاون خانم موگرینی شروع

خواهد شد و به تدریج در سطح وزرا ادامه خواهد یافت.

وی اضافه کرد: ما درباره موضوعات مورد علاقه ایران و اتحادیه اروپا صحبت کردیم؛ در طول چندین سال گذشته بحثهای ما با
اتحادیه اروپا بیشتر بر موضوعات هسته ای متمرکز بود در حالی که قبل از آن ما دوره هایی از گفتگو با اتحادیه اروپا را داشتیم

که یک زمانی به عنوان گفتگوهای انتقادی و بعد از آن به عنوان گفتگوهای جامع شناخته می شد.

ظریف گفت: موضوعات مختلفی در این گفتگوها مورد نظر طرفین است که حوزه های همکاری آینده ما و اتحادیه اروپا خواهد
بود، در همین زمینه امیدواریم که اقداماتی نیز صورت بگیرد.

وی ادامه داد: این موضوعات شامل انرژی، حمل ونقل، تجارت، محیط زیست، حقوق بشر و مسائل مربوط به مواد مخدر و سایر
حوزه های همکاری است که ما و اتحادیه اروپا در آن زمینهها گفتگو، و همین طور زمینه های همکاری و اقدامات مشترک را

دنبال خواهیم کرد.

وزیر امور خارجه گفت: همین طور توافق کرده ایم در این گفتگو های سطح بالا موضوعات منطقه ای را نیز مورد توجه قرار
بدهیم، بحران هایی که در منطقه شکل گرفته نه تنها تهدیدی برای منطقه ماست بلکه تهدید جدی برای کل جهان به ویژه برای

اعضای اتحادیه اروپاست .

ناامنی ایجاد کرده و همزمان در وی افزود: مشکل افراط گرایی، فرقهگرایی و تروریسم که امروز در منطقه ما خشونت و 
کشورهای عضو اتحادیه اروپا نیز به خشونت و درگیری انجامیده است، این نگرانی، نگرانی مشترک ماست و باید به آن

بپردازیم.

ظریف گفت: همچنین پیشبینی میکنم علاوه بر اقداماتی که برای اجرای برجام انجام خواهیم داد، اقداماتی نیز برای همکاری
در حوزههای مختلفی که به بعضی از آنها اشاره کردم شکل خواهد گرفت.

وی افزود: یک بار دیگر به خانم موگرینی و هیئت همراه خوشامد می گویم.

ظریف: امیدواریم با توافق وین وارد مرحله جدیدی شویم

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: ما و اتحادیه اروپا دارای روابط گستردهای بودهایم و امیدواریم با عبور از بحرانی که بیدلیل
بوجود آمد، از طریق توافق ایران با کشورهای ۵+۱ وارد مرحله جدیدی شویم .

محمد جواد ظریف گفت: این اولین باری است که نماینده عالی اتحادیه اروپا در امور سیاست خارجی و دفاعی که با ایران
بیگانه نیست و قبلا به عنوان شهروند در کشورمان بوده در فصلی نو از روابط ایران و اتحادیه اروپا به کشورمان سفر کرده است.

ظریف گفت: در سفر امروز خانم موگرینی و دیدار دوجانبه درباره اجرای برنامه جامع اقدام مشترک و همین طور آینده روابط
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ایران و اتحادیه اروپا بحث های بسیار خوبی داشتیم .

وی افزود: در این دیدار درباره اقداماتی که باید از روز جمع بندی توافق در وین آغاز می شد بحث کردیم و اقدامات لازم در روز
اجرای توافق که شصت تا هفتاد ، هشتاد روز آینده باید انجام شود و نیز مباحثی که باید از طرف ما یا از طرف اعضای اتحادیه

اروپا شروع شود مورد بررسی قرار گرفت.

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: تصمیم گیری های اولیه و لازم با تصویب جمع بندی اتحادیه در حمایت از برجام شکل گرفت و
امیدواریم با همین روش ، اقدامات دو طرف و همکاری ما با آژانس انرژی هسته ای و نیز حل و فصل مسائل باقیمانده میان ما

و اتحادیه اروپا و آمریکا با هدف آماده سازی به منظور لغو تحریم ها جنبه اجرایی بگیرد و توافقات انجام شود.

ایران به تعهد برجام پایبند خواهد بود

وزیر امور خارجه گفت: ایران به هر گونه تعهدی که در برجام داده است، بعد از طی مراحل قانونی آن در ایران پایبند خواهد بود.

محمدجواد ظریف افزود: جمهوری اسلامی ایران هر زمانی که تعهدی کرده، به تعهد خود پایبند بوده است.

وی ادامه داد: این پایبندی در دوران اجرای برنامه جامع اقدام مشترک که در ژنو و در طول 20ماه گذشته ازجانب ما با جدیت و
دقت اجرا شده، کاملا مشهود است.

وزیر امور خارجه تصریح کرد: مردم ایران از گرایش و سیاستهای برخی کشورهای غربی نگرانی دارند و ضرورت دارد با اجرای
جدی و منطبق با توافق برنامه جامع اقدام مشترک کشورهای غربی به ویژه امریکا تلاش کنند بیاعتمادی مردم ایران به

سیاستهای خودشان را جبران کنند.

وی ابراز امیدواری کرد از طریق جبران این بیاعتمادی فصل جدیدی در این زمینه آغاز شود.

موگرینی: ظرفیت توافق هسته ای بسیار گسترده است

مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا گفت: اگرچه توافق صورت گرفته مرتبط با موارد هسته ای بود اما ظرفیت این توافق
گسترده تر از آن چیزی است که فکر می کنیم.

فدریکا موگرینی در نشست خبری مشترک با وزیر امور خارجه کشورمان افزود: در جریان مذاکرات هسته ای کاملا می دیدم که
چگونه تیم ایران متعهدانه پیش می رود و حمایت رهبر و رئیس جمهور ایران را از این تیم می دیدم.

وی گفت: اکنون وقت آن است که نشان دهیم که ما به توافقی دست پیدا کرده ایم و می توانیم آن را اجرا کنیم و این می تواند
تاریخی باشد.

موگرینی افزود: بعد از اجرای این توافق فصل جدیدی در روابط ایران و اتحادیه اروپا آغاز خواهد شد .

وی گفت: رهبران ایران برای نسل جوان کشورشان که 60 درصد جمعیت ایران را تشکیل می دهند سرمایه گذاری های خوبی
کرده اند.

مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با اشاره به اینکه فصل جدیدی میان ایران و اتحادیه اروپا آغاز شده است به نزدیکی ایران
و اتحادیه اروپا از نظر جغرافیایی ، تاریخی و فرهنگی اشاره کرد و افزود: ایرانیان و اروپایی ها می دانند که تمدن ساز بودن

یعنی چه، چراکه هر دو تمدن ساز بودند و می دانند چگونه از میراث گذشته خود حفاظت کنند.

وی با اشاره به اینکه من از طرف 28 کشور عضو اتحادیه اروپا صحبت می کنم و از حمایت همه آنها برخوردارم گفت: آماده
اجرای این توافق هستیم و من شخصا نقش کلیدی خود را در این باره ایفا می کنم.

برای گسترش روابط تجاری ایران و اروپا نقش تسهیلگر خواهم داشت
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مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا گفت: برای افزایش همکاری های تجاری، اقتصادی و سیاسی میان ایران و اروپا نقش
تسهیلگر و فعالی ایفا خواهم کرد.

خانم فدریکا موگرینی در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه پس از توافق هستهای، چشمانداز روابط ایران و اروپا را چگونه می
بینید و با توجه به علاقه شرکت های اروپایی برای ورود به بازار ایران، اتحادیه چه نقشی خواهد داشت افزود: پس از لغو تحریم

ها شرکت های اروپایی می توانند سرمایه های خود را روانه ایران و در این کشور سرمایه گذاری کنند.

وی گفت: اتحادیه می تواند در این باره نقش هماهنگی ایفا کند و از طرفی گفتگوهای سیاسی را با ایران در زمینه های مختلف
ادامه دهد چرا که این به نفع منطقه است.

موگرینی در باره اجرای توافقنامه نیز اظهار داشت: اطمینان از اجرای توافقنامه به بهترین وجه مهم است تا همکاری های تجاری
اتحادیه اروپا و ایران گسترش یابد و شرکت های اروپایی در ایران سرمایه گذاری کنندو من نیز در این باره فعال خواهم بود.

این توافقی است که امنیت منطقه را بهبود میبخشد

مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا گفت: منطقه خاورمیانه نیازمند آیندهای متفاوت است.

خبرنگار بیبیسیورد از مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا پرسید: شما قبل از ایران به عربستان سفر کردید، آیا در طول سفر
موفق شدید به عربستان و مقامات آن اطمینان بدهید که توافق به نفع آنها ومنطقه خواهد بود؟

موگرینی پاسخ داد: بله، دیروز در عربستان سعودی بودم و خوشحالم که در منطقه هستم و توانستم با مقامات مختلف صحبت
کنم.

وی گفت: من دیدم که یک اراده سیاسی و تعهد در آقای ظریف و همینطور رهبران ایرانی برای اینکه یک فصل جدید در روابط
خودشان با همسایگان باز کنند وجود دارد.

موگرینی افزود: تعهد شخصی من هم همین است که این پیام را به منطقه خلیج فارس و خاورمیانه و همین طور به جامعه بین
المللی بدهم که این توافق، توافقی است که میتواند امنیت منطقه را بهبود ببخشد زیرا توافقی محکم و خوب است.

وی گفت: البته این نقطه شروع است و این ظرفیت را می دهد که با اتکا به آن، روابطی بر اساس اعتماد داشته باشیم، زیرا این
الان وجود ندارد و سالهای زیادی وقت صرف شده است تا به توافق برسیم پس قبلا اعتمادی وجود نداشت و البته امیدواریم

که این بتواند پایهای برای آینده باشد.

موگرینی افزود: میدانیم که این منطقه واقعا نیازمند آیندهای متفاوت است، آیندهای که باید بر اساس مواجهه نباشد بلکه بر
اساس همکاری باشد، یعنی بر اساس دیپلماسی دیالوگ یعنی تمام احزاب و گروهها بتوانند در آینده خودشان نقش داشته

باشند.
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